
Zápis č. 09/20 ‐23 (255) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 1. června 2021, 14:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni:  Adamczyková, Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Obruča, Pilátová, 

Pořízka, Přikryl, Sedláček, Smilek. 
Omluveni:    Lindovský, Vacula, Zahrádka. 
 
Hosté:     Hladík, Repková, Vala, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT v Brně 
3. Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT v Brně pro kalendářní 

rok 2021 (schvalování) 
4. Směrnice děkana: Pravidla pro přiznávání stipendií na Fakultě chemické (projednání) 
5. Harmonogram volby kandidáta na jmenování děkanem FCH VUT v Brně pro funkční 

období 2022–2026 (projednání) 
6. Různé 
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  dotázal  se,  zda  má  někdo  připomínky  k programu; 
připomínky nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápisy  z jednání  č.  252  ‐254  byly  členům  AS  FCH  zaslány,  nicméně  zatím  nedošlo  k jejich 
schválení,  proto  předseda  AS  FCH  vyzval  přítomné  členy  AS  k hlasování  o  jednotlivých 
zápisech: 

Zápis z jednání č. 252:  

Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis ze zasedání AS FCH VUT v Brně č. 252 byl schválen. 
 

Zápis z jednání č. 253:  

Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis ze zasedání AS FCH VUT v Brně č. 253 byl schválen. 
 

Zápis z jednání č. 254:  
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Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis ze zasedání AS FCH VUT v Brně č. 254 byl schválen. 
 

AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi: 

 Dnes proběhla schůzka s rektorem VUT týkající se strategických dokumentů fakulty; dle 
vyjádření  rektora  VUT má  FCH  strategické  dokumenty  již  tradičně  dobře  zpracovány, 
zazněly  pouze  dílčí  připomínky,  které  budou  dnes  zahrnuty  do  dokumentů  tak,  aby 
mohly být předloženy Akademickému senátu FCH.  

 Dále  bude  dnes  předložen  Akademickému  senátu  návrh  novely  organizačního  řádu  – 
hlavní změnou je pevnější ukotvení CMV; dále jsou zde popsány dílčí změny na děkanátu 
a aktualizované laboratoře CMV.  

 V blízké době bude ještě zaslána výroční zpráva za rok 2020. 

 Na rozdíl od předešlých let budou letos směrnice k přijímacímu řízení předloženy až na 
podzim,  jelikož  vedení  chce  nejdříve  vyhodnotit  zkušenosti  s přijímacím  řízením 
v letošním roce (srpen/září), na základě zjištění potom případně navrhnout dílčí změny; 
následně předložit Akademickému senátu. 

 Připravují  se  promoce  dle  platného  harmonogramu;  bylo  vydáno  nařízení  vlády 
k akademickým obřadům, dle něhož bude fakulta postupovat.  

 Akce ke 110. výročí fakulty: 24. června proběhne předání medailí a budou představeny 
další související akce.  

 
AD 3)  
Dokument  byl  projednán  na  minulém  zasedání  a  na  základě  doporučení  EK  AS  FCH  VUT 
v Brně byla provedena dvě doplnění. Tato doplnění byla zapracována.  

Dr. Sedláček  

 Komentář  k  čl.  4.,  bodu  4  –  dle  něhož  se  pro  účely  stanovení  podílu  na  hodnocení 
výsledků  podíly  autorů  jednotlivých  publikačních  výsledků  považují  za  shodné  –  bylo 
diskutováno již dříve, následně i na posledním jednání EK; bylo konstatováno, že na VUT 
není jednotná strategie, tedy toto je relativně nejspravedlivější řešení; tento bod byl zde 
diskutován  podrobněji,  zejména  postupy  v případech,  kdy  je  vícenásobná  dedikace. 
Reaguje  děkan:  Tato  problematika  se  řeší  na  úrovni  VUT;  kde  důsledky  jsou  již  více 
znatelné.  Fakulta  chemická  ve  spolupráci  s jinými  fakultami  VUT  se  také  snaží  o  více 
systematické a objektivnější  řešení, nicméně situace  je poměrně komplikovaná. Děkan 
má pro zájemce k dispozici i detailnější analýzy.  

 Ne  všechny  výsledky  mají  AIS  –  konkrétně  např.  publikace  má  sice  poměrně  vysoký 
impact  faktor,  nicméně  ještě  neexistuje  5  let,  proto  nemohou  být  články  zde 
publikované hodnoceny dle AIS. Znamená to, že automaticky spadne do 4. kvartilu? Jak 
si  autor  ověří,  jaký  přínos  konkrétní  článek  má?  Proběhla  rozsáhlejší  diskuze  na  toto 
téma;  důležitou  pomůckou  pro  takové  situace  bude  určitě  provedení  podrobných 
analýz. Prof. Veselý zjistí další podrobnosti vztahující se k této problematice.  

 
Další připomínky ani komentáře k dokumentu nezazněly; předseda AS FCH VUT v Brně vyzval 
k hlasování  o  schválení  dokumentu  „Pravidla  sestavení  rozpočtu  a  hospodaření  Fakulty 
chemické VUT v Brně pro kalendářní rok 2021“. 
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Hlasování:   

  Pro:     12 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Dokument  „Pravidla  sestavení  rozpočtu  a hospodaření  Fakulty  chemické VUT v Brně pro 
kalendářní rok 2021“ byl schválen. 
 
Předseda  AS  FCH  se  dotázal  na  přibližný  termín  přípravy  rozpočtu.  Děkan  odpověděl,  že 
návrh  rozpočtu  je  připraven;  nyní,  po  schválení  pravidel  rozpočtu  bude  finalizován  a 
předložen Akademickému  senátu  –  ve  velmi  krátké době.  Současně bude  také předložena 
zpráva o hospodaření za minulý rok. 
 
AD 4)  
Předseda AS FCH požádal děkana fakulty o stručné představení dokumentu – směrnice pro 
přiznávání stipendií na FCH 

Děkan FCH 

 Důvodem zpracování novely směrnice je to, že došlo ke změně nadřazeného dokumentu 
–  stipendijní  řád  na  VUT  (zejména  rozšíření  druhů  stipendií  a  zdrojů  financování 
stipendií). Dále došlo  k návrhu prospěchových  stipendií  i  pro  studenty prvních  ročníků 
bakalářských  studijních  programů  z důvodu  jejich  větší  motivace  a  k  zastropování 
maximální výše doktorského stipendia. 

 

Byla otevřena diskuze k dokumentu. 

Dr. Sedláček 

 Odměňování  studentů  DSP  za  publikační  výkony  –  dle  dokumentu,  kromě  splnění 
povinnosti publikování pro jako podmínky pro zvýšení doktorského stipendia, se uvádí, 
že „stipendium může být dále navýšeno za každou výše specifikovanou publikaci,  jíž  je 
student  prvním autorem,  přičemž  zohledněna může být  i  kvalita  publikace na  základě 
jejího  zařazení  do  kvartilu  dále  odměňován  za  každou  publikaci,  jíž  je  student  prvním 
autorem“ – je to takto v pořádku, opravdu zde má být podmínkou první autor? Nestačilo 
by spoluautorství s ohledem na to, že stejně se musí vyjádřit školitel. Odpovídá děkan: 
Tato  formulace  je výsledkem diskuzí  z předešlých  let –  tato podmínka nebyla měněna. 
Kritérium musí  být  stanoveno,  vyjádření  školitele  je  bráno  jako  podpůrné,  doplňující. 
Také je třeba brát v úvahu fakt, že částka alokovaná na studenta ze strany MŠMT je ve 
výši  11 500,‐  Kč.  Systém  takto  nastavených  kritérií  na  FCH  dokáže  ohodnotit  kvalitní 
studenty  (stipendia  se  pohybují  v rozmezí  10  000  –  19  000  Kč).  Pokud  by  došlo  ke 
zmírnění kritérií, došlo by ke zploštění, což není žádoucí. 
Také je dobré, aby FCH měla podobné standardy jako ostatní chemické fakulty – tímto 
se můžeme přiblížit.  
 

Členové AS FCH se shodli, že nebudou požadovat změnu v dokumentu. Další připomínky ani 
komentáře k dokumentu nezazněly; dokument Pravidla pro přiznávání stipendií na Fakultě 
chemické byl projednán. 

 
AD 5)  
Předseda  AS  FCH  požádal  předsedkyni  Legislativní  komise  AS  FCH  o  představení  pracovní 
verze návrhu harmonogramu, jehož sestavením byla LK pověřena. 
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Předsedkyně LK, dr. Pilátová 

 LK  se  sešla  27.  5.  2021  ‐  při  tvorbě  harmonogramu  komise  vycházela  z dokumentu 
z minulé volby děkana, která probíhala v říjnu; nicméně pokud by bylo třeba, lze některé 
termíny  posunout.  Prioritou  bylo,  aby  volba  děkana  proběhla  prezenčně,  nikoli 
elektronicky – i proto se komise shodla na říjnovém termínu, jelikož nevíme, jak se bude 
vyvíjet pandemie covid‐19.  
Předseda  AS  FCH  konstatoval,  že  děkan  fakulty  sdělil  termíny  oslav  výročí;  tedy  bude 
zajištěno, aby nedošlo ke kolizi. Poté otevřel diskuzi týkající se jednotlivých termínů.  

Jako  termín  konání  shromáždění  akademické  obce  bylo  stanoveno  29.  září,  nicméně 
v tomto termínu není přítomen děkan; proto byl diskutován nový termín.  Jako vhodný 
se jeví 19. říjen 2021; následně volba kandidáta proběhne 2. listopadu 2021; zveřejnění 
výsledků 3. listopadu  2021. 

Předsedkyně  LK  zapracuje  nově  dohodnuté  termíny  do  harmonogramu  a  opravený 
harmonogram zašle členům AS.  

 Volební  komise  –  LK  dává  návrh,  aby  volební  komise  pro  volbu  děkana  pracovala  ve 
stejném složení jako pro volby do AS FCH – členové předběžně souhlasí. Složení volební 
komise bude schváleno na příštím zasedání současně s harmonogramem voleb. 
 

AD 6)  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi. 
Doc. Komendová 

 Dotázala  se  na  harmonogram  stavebních  prací  pro  rekonstrukce  –  reaguje  proděkan, 
prof.  Veselý:  Harmonogram  zatím  není  hotový,  do  příštího  zasedání  AS  by  měl  být 
k dispozici. 
 

Doc. Diviš 

 Je možnost ve velkých  laboratořích dohodnout práce po částech?  Je velmi obtížné vše 
vyklidit,  také není kam. Prof. Veselý: U velkých  laboratoří  zkusíme vyjednat výjimku; o 
výsledku bude dále informovat. 

 
Závěrem  předseda  AS  FCH  VUT  v Brně  konstatoval,  že  příští  zasedání  AS  FCH  VUT  se 
uskuteční 15. 6. 2021 ve 14.00 hodin, poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 
 
Brno, 8. 6. 2021           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
.....................................                                                    ..…………………………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH 
     
 

……………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


